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 JUNTA MUNICIPAL LA BAIA, ASPRELLA I ATZAVARES 

 

 

Data: 07/07/2020 

Hora de començament: 19.30 h 

Assistents:  

- Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez 

- Regidor de Pedanies: Vicente Alberola Gonzálvez 

- Alcalde Pedani de las Baia: Luis Deltell Poveda 

- Alcalde Pedani d’Asprella: F. Javier Soler Agulló 

- Alcaldessa Pedània d’Atzavares Alt: Claudia Amelín 

- Representant Grup PSOE: Ana Marchante  

- Representant Grup Compromís: Felip Sánchez Gamero  

- Representant Grup PP: Manuela Mora 

- Representant Grup Ciutadans: Maria Paz  

- Representant Grup Vox:  

- Representant AV la Baia- Asprella: Eulalia García Agulló. 

- Representant AV d’Atzavares “ Cunyera”: Assumpció Boix Guilló 

- Representant Associació Juvenil Baia Jóvens: Vicent Soler Boix 

- Representant Club Esportiu la Baia: Francisco Tomás Rodríguez 

-  Representant Col·lectiu d’activitats d’Asprella: Antonia Pastor Vicente 

- Representant Festers d’Asprella: José Luis Vicente  

- Representant Associació per al Desenvolupament Rural del Camp d’Elx: Marga Guilló  

 

Hora de finalització: 20.50 h 
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1. Lectura i aprovació de l’acta anterior 

La regidora de Participació, Puri Vives, dona la benvinguda a tots els participants a la Junta i informa que 

la reunió serà gravada. A continuació, es passa a votar l’acta de la Junta anterior. 

Els assistents decideixen la seua aprovació. 

 

2. Informació sobre qüestions d’interés de la Regidoria, amb motiu de la COVID-19 

La regidora de Participació, Puri Vives, comença dient que amb motiu de la COVID-19 hi ha hagut una 

retallada de pressupostos en totes les regidories de l'Ajuntament per a ajudar la ciutadania a través de 

Drets Socials; destinades a ERTOS, autònoms, famílies, etc.; per això, la partida dels Pressupostos 

Participatius ha sigut destinada íntegrament a aquestes ajudes, ja que per forma i temps era impossible 

dur-los a terme en el que resta d'any. 

Informa també que s'està treballant a actualitzar el model dels Pressupostos Participatius, perquè en un 

futur, tant a l'hora de valorar com d'executar, es puguen realitzar més ràpidament, amb la finalitat que 

no es col·lapse cap regidoria. 

Explica que, hui dia, estan i seguiran tancats els centres cívics fins que es puga garantir la seguretat de 

les persones, sobretot dels majors. En aquest cas, la Regidoria de Benestar Social va a l'una amb la de 

Participació; els centres socials també romanen tancats. 

D'altra banda, s'han aprovat les bases de les subvencions per a les associacions, quan es publiquen es 

comunicarà per correu. També comenta que és important tindre actualitzades les dades de les 

associacions i demanar el certificat digital, ja que qualsevol tràmit s'ha de fer per l'Administració 

Electrònica, i és imprescindible comptar amb la signatura digital. 

A més, trasllada que s'ha estat pendent en tot moment de la situació en les pedanies a través dels 

pedanis, que han anat informant de la situació. 

Un altre punt que comenta és que es procedirà a instal·lar en les pedanies punts WI-FI on no n'hi ha, i a 

reforçar els que hi ha en l'actualitat. 

 

3. Informació d'actuacions en pedanies 

Puri Vives, regidora de Participació, trasllada el que li ha dit Esther Díez, regidora de Mobilitat, ja que no 

ha pogut assistir a la junta de hui. Sobre el servei de l'autobús, comenta que ja s'ha représ al cent per 

cent el servei, que s'havia reduït pel confinament. Sobre el futur servei d'autobús a pedanies, el que 

transmet el departament de Contractació és que es licitarà en el que queda d'any, i es posarà en 

funcionament a principis de l'any que ve. Els horaris i els itineraris continuaran sent els mateixos tant 
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per a Atzavares, com per a la Baia. D'altra banda, diu que sobre la petició que es va traslladar per a 

ampliar el servei als diumenges, no hi ha cap problema. També, si algú vol consultar quins seran els 

recorreguts i els horaris, ho pot fer en la pàgina web de Mobilitat Urbana. 

D'altra banda, es van finalitzar els diferents treballs que des de Pedanies van traslladar a Mobilitat. 

Finalment, Puri Vives comenta que els passarà l'enllaç de la pàgina de Mobilitat a totes les associacions, 

i a continuació llig el que li ha enviat M. José Martínez, regidora d'Educació, respecte a temes d'interés 

per a aquesta Junta. 

Explica que arranquen les obres de les aules prefabricades del CEIP de la Baia, i que estaran disponibles 

al setembre, per al començament de curs. A més, trasllada el seu agraïment per la implicació que tots 

han tingut, i pel treball realitzat; tant la comunitat educativa de la pedania com l'equip del centre i 

l'AMPA. 

Puri Vives passa la paraula a Vicente Alberola, regidor de Pedanies, que saluda els assistents i comenta 

que des de la Regidoria de Manteniment li traslladen les qüestions que afecten les pedanies que 

componen aquesta Junta. 

En primer lloc, diu que el plec de manteniment de voreres ja es va adjudicar el mes passat i estan acabant 

el pla d'actuacions. En aquest cas, és probable que només la Baia tinga actuacions, perquè té nucli urbà 

amb voreres; entén que el pedani ha fet arribar al coordinador de Pedanies les necessitats sobre aquest 

tema. Sobre els altres dos plecs que s'adjudicaran aquest mes, reparació de camins de terra i asfaltats, 

diu el mateix; que espera que els pedanis hagen fet el seu treball o l'estiguen finalitzant, perquè aquestes 

actuacions seran ràpides, ja que són inversions IFS, i cal fer-ho tot abans que finalitze l'any. 

D'altra banda, explica que s'instal·larà aire condicionat en el centre cívic d'Asprella, que ja està adjudicat. 

També la instal·lació de finestres d'alumini en el centre cívic d'Atzavares Alt, i l'ampliació del col·legi de 

la Baia. 

Per a acabar, comenta que en el punt de precs i preguntes queda a la disposició dels presents per a 

qualsevol dubte. 

Felip Sánchez, representant del grup Compromís, explica que la crema de residus de poda, en el que 

correspon a l'Ajuntament, es pot tornar a realitzar sempre que es donen les condicions que s'han de 

complir per a poder cremar. Pel que fa a la part que és zona forestal, fins a octubre no es podrà 

reprendre; s'ha ampliat el termini a tres mesos, i també es pot fer en línia. 
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4. Precs i preguntes 

Asunción Boix, representant AV d'Atzavares-"Cunyera", comenta respecte als camins de terra i d'asfalt 

que s'arreglaran, si hi ha alguna llista que es puga consultar i qui la té; i pel que fa a la crema, diu que no 

li ha quedat clar si hi ha alguna novetat per part de l'Ajuntament. 

A més, vol fer algunes preguntes. Sobre el tema de la jardineria del centre cívic, que està sense cuidar, 

diu que si es contractarà gent amb els nous pressupostos de la Covid, que es tinga en compte aquest 

tema; i quant als camins, hi ha uns quants per a arreglar, que ja s'han passat diverses vegades, i que 

ningú els ha contestat. 

Puri Vives li contesta que els camins que siguen per a arreglar cal traslladar-los al pedani, i ell a Héctor 

Díez. Això del centre cívic ho traslladara a Parcs i Jardins. 

El representant del Club Esportiu la Baia, Francisco Tomás, pregunta a Vicente Alberola sobre el 

poliesportiu, diu que està abandonat; s'ha tancat per la Covid, però així i tot hi ha molts xavals que 

entren saltant la tanca per a jugar, i allò està molt brut. Vol saber quan se solucionarà el problema. 

Vicente Alberola contesta que s'ha acabat amb les piscines el dissabte passat i que encara no han tingut 

temps d'anar-hi, però que ho té en compte, i al més prompte possible es netejarà el poliesportiu. 

El representant de Festers d'Asprella, José Luis Vicente, pregunta que si es poden obrir els centres cívics 

per a les juntes directives de les associacions, i per a assajos. A més, comenta si es podria, des de 

l'Ajuntament, fer algun tipus de tallers dirigits a les juntes directives o als grups de treball de les 

associacions en relació a la signatura electrònica perquè tinguen més facilitats a l'hora de demanar-la i 

de treballar-hi. 

Puri Vives diu que s'està valorant des de la Regidoria obrir els centres cívics per a segons quines activitats, 

encara que cal veure el protocol Covid, i és complicat, però que l'estudiaran, i que quan sàpia alguna 

cosa, ho comunicarà. 

El representant d'Associació Juvenil Baia Jove, Vicente Soler Boix, opina que el poliesportiu de la Baia, a 

més de neteja, necessita una inversió important. Seria una manera de descentralitzar les pistes 

esportives de la ciutat; i a més necessitaria també un pla de manteniment, amb una organització, i 

coordinació. En referència al tema de l'autobús, opina que està millor, amb més horaris, però això que 

s'estava reivindicant fa temps, ha arribat tard; perquè ara les necessitats són unes altres, hi ha molta 

gent jove en la pedania i es necessita més comunicació entre la ciutat i el camp; posa d'exemple que a 

Elx l'últim bus per a la pedania ix a les 8 i no hi ha un altre fins l'endemà al matí, i que les activitats que 

es fan a les ciutats poden acabar entre les 9 o les 10. Pregunta que si programen aquestes activitats 

pensant també en els joves de les pedanies. Proposen un autobús circular entre les pedanies i la ciutat; 

per exemple fins a les 12 de la nit. Finalment, pregunta com ha quedat el procés dels Pressupostos 

Participatius. 
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Felip Sánchez contesta que té raó en això de l'autobús, que les concessions són antigues, i comenta que 

el pròxim contracte important que se signarà després del de neteja serà el de transport a pedanies, i 

que en aquest contracte els autobusos seran més sostenibles i eficients. Això de l'horari ho traslladarà a 

Esther Díez perquè siga conscient d'aquesta necessitat, i veure si es pot ampliar l'horari d'última hora, 

perquè es puga participar de les activitats que es realitzen a la ciutat. 

Puri Vives diu, que com tots saben, s'han fet retallades en totes les regidories per a ajudes a la ciutadania; 

sobretot s'han retallat aquells pressupostos que hui dia no es podien dur a terme. Els Pressupostos 

Participatius s'han destinat íntegrament a Drets Socials. Informa també que s'està treballant a actualitzar 

el model dels Pressupostos Participatius, perquè en un futur, tant a l'hora de valorar com d'executar, es 

puguen realitzar més ràpidament, amb la finalitat que no es col·lapse cap regidoria. 

Francisco Tomás pregunta sobre una informació que va llegir en la premsa, i en la qual el grup Popular 

deia que es retallaven els pressupostos, sobretot en pedanies. 

Manuela Mora contesta que ella la notícia que té és el que Puri Vives està comentant en les Juntes, i és 

que les partides pressupostàries que hi havia per a pedanies s'han dedicat a ajudes a les persones pel 

tema de la Covid, i que treballaran en un model de Pressupostos Participatius que siga més àgil. 

D'altra banda, comenta que l'any passat i l'anterior va haver-hi associacions, pedanis i veïns que van 

treballar molt per a aconseguir actuacions per mitjà dels Pressupostos Participatius, tant del 2018 com 

del 2019; i el que no s'ha dit és què es farà amb totes aquestes inversions, votades i aprovades, i que 

estan pendents. 

Puri Vives explica que els Pressupostos Participatius del 2020 no estaven publicats, i que si hi ha 

actuacions anteriors que estan sense realitzar, i que són del Pla de Pedanies, es faran. 

La representant d'Associació per al Desenvolupament Rural del Camp, Marga Guilló, pregunta per 

diverses qüestions: 

- Si les retallades que s'han fet per al camp d'Elx són més grans que les de la resta de la ciutat, i quin tant 

per cent. 

- Si quan tornen els Pressupostos Participatius la inversió per al camp serà la mateixa que abans. 

- Per a les cremes de poda, segons el SIGELX, quasi tot el camp d'Elx hauria de demanar permís a la 

Generalitat, encara que no hauria de ser així; per la qual cosa la gent que demana permís a l'Ajuntament 

ja pot cremar des de fa un mes i la resta no; tampoc podem tractar les restes de poda, perquè la 

maquinària per a fer-ho és molt costosa. Ho comenta perquè es tinga en compte. 

- Les juntes veïnals del camp, aquestes que estem fent, no tenen relació entre si amb la resta de les 

juntes. Vol saber quan es convocaria una reunió de Juntes Municipals del Camp d'Elx perquè tots 

puguem parlar i posar-nos d'acord en moltes coses. 
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- Demana que es pose en marxa la Llei de Gran Ciutat, en el que correspon al medi rural il·licità, perquè 

creu que estan deixats de costat, ni tenen pressupost, ni les atribucions que haurien de tindre. 

- El tema de riuades és cada vegada més freqüent, i no veuen que s'estiga actuant en els barrancs. 

- Internet dona problemes en el camp; i el servei de taxis, a vegades, està ocupat en l'aeroport o en 

altres llocs, i la gent jove de la pedania, en moltes ocasions, passa diverses hores esperant. 

Puri Vives comenta que el nou model dels Pressupostos Participatius s'adequarà a les circumstàncies, i 

el comunicarà quan es tinga. 

Felip Sánchez contesta al tema de les cremes. Diu que no ha canviat res, que pel desconfinament s'ha 

anat de la mà amb el Consell en aquest tema, per a no tindre problemes amb els serveis d'emergència, 

i per a evitar focs descontrolats. Ara consideren que la situació està controlada i ja estan donant el 

permís de crema; entén que hi ha un problema amb les zones forestals, però volia posar en valor la part 

que correspon a l'Ajuntament. S'ha millorat molt la crema, en donar un permís anual en un únic tràmit 

administratiu, i s'ha parlat amb la Direcció Territorial per a iniciar el procés de revertir zones que es 

pogueren considerar com no forestals. Estan intentant que el màxim del territori tinga la consideració 

de municipal a l'hora de demanar el permís de crema. 

D'altra banda, comenta que en el contracte de neteja, que com ja saben està a punt d'adjudicar-se, es 

demanava a les empreses que s'han presentat que donaren solució al problema del residu vegetal 

domèstic; i la que resulte triada haurà d'aportar solució a aquest problema. 

Vicente Alberola diu que quant a l'anàlisi que han fet tant Marga Guilló com Vicente Soler és real i molt 

encertat. Quant al poliesportiu, ja s'està treballant en la solució; vol que tinga activitat, i això implica 

donar-li un canvi, diu que ja estan en això. 

Puri Vives comenta que la resta de qüestions es traslladaran als diferents departaments. 

Luis Deltell, pedani de la Baia, agraeix a la Regidoria de Participació les telefonades rebudes durant el 

confinament per a interessar-se per com estava la situació en la pedania. En relació als autobusos, han 

sol·licitat l'ampliació d'horaris i que siguen més accessibles. D'altra banda, diu que en el centre social de 

la Baia s'han condicionat tres despatxos per a una pediatra i el metge. 

Manuela Mora contesta a Vicente Soler, pel que va dir dels pressupostos anteriorment; explica que la 

notícia que comenta es referia a una partida pressupostària que hi havia per a pedanies de 300.000 €, 

que per tot això de la Covid es va disminuir a 150.000 €, i després baixà 50.000 € més. Comenta que el 

que el grup Popular va plantejar és que com és possible que els projectes dels Pressupostos Participatius, 

que estaven aprovats des de fa dos anys per a la seua execució l'any passat, es quedaren sense fer. Que 

veuen massa retallades i, a més, opina que les Juntes no li semblen molt efectives; i proposa més 

actuacions. 
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Puri Vives contesta que ja ha explicat anteriorment perquè no s'han realitzat enguany els Pressupostos 

Participatius, que els que estan valorats i publicats d'altres anys s'intentaran dur a terme a poc a poc. 

Marga Guilló li diu a Felip Sánchez que hi ha una parada d'autobús al carrer principal, i que cal moure-la 

d'on està quan es puga, perquè hi ha risc d'accident, ja que en hora punta s'ajunten diversos autobusos, 

i algun para al mig del carrer. Opina que és molt perillós. 

La pedània d'Atzavares Alt, Claudia Amelín, explica que el camí vell de Santa Pola cal asfaltar-lo, ja que 

és on desemboca el barranc de Sant Antoni, i està en molt mal estat; a més d'altres camins de la pedania, 

que són de terra, i necessiten reparacions. Diu que ha entés que els pedanis i pedànies són els 

responsables de traslladar les necessitats que tenen, i ella ja ho ha fet diverses vegades. 

D'altra banda, diu que quant al barranc, que està completament abandonat. Va parlar amb Aigües d'Elx 

sobre un projecte per a demanar una subvenció a la Comunitat Europea, però que no va ser aprovada, i 

volguera veure alguna actuació en aquest entorn, ja que les últimes obres de la carretera de Santa Pola, 

estan perjudicant-lo encara més, i cada vegada que plou hi ha problemes amb aquest barranc. 

Marga Guilló pregunta pel Pla de Pedanies, vol saber on està publicat. D'altra banda, comenta, que hi 

ha gent del camp d'Elx que està pagant l'IBI urbà, quan la seua terra és agrícola, i que per dues hectàrees 

està pagant 3.000 € a l'any; diu que han reclamat i ningú els dona resposta. Argumenta que hi ha una 

amnistia urbanística que permet, des del govern de València, legalitzar cases, negocis i empreses que 

són il·legals; i als que han continuat pagant un IBI exagerat, no els donen solució als seus problemes; vol 

saber amb qui hauria de parlar sobre això. Finalment, diu que necessiten terminis per a tot el que s'ha 

parlat ací. 

Puri Vives contesta que envien totes les peticions per Registre a la Regidoria de Participació, i des d'allí 

es derivarà als departaments competents. Quan donen resposta, es traslladarà a tots al més prompte 

possible. 

La representant de l'AV la Baia-Asprella, Eulalia García, exposa que en la carretera principal, els arbres i 

les sureres, ningú va a netejar-los; alguns fa dos anys que estan sense netejar. Ho han traslladat al 

jardiner de l'Ajuntament, i els ha contestat que no li dona temps. 

Puri Vives diu que ho traslladarà a Parcs i Jardins, i comenta que s'envie qualsevol petició o suggeriment 

a Participació, i des d'allí es donarà trasllat al departament competent i se li farà seguiment. 

Sense més assumptes a tractar, es dona per finalitzada la sessió. 


